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Ohlédnutí za 12. mezinárodní výstavou Kon ě v akci  

Dvanáctá mezinárodní výstava Kon ě v akci dnes na Dostihovém závodišti v Pardubicích skon čila. 
Na tři dny od pátku do ned ěle prom ěnila zdejší areál v „Království tradic“, jak zn ěl podtitul letošního 
ročníku nejv ětší akce svého druhu v České republice. 

Výstava ve svém pestrém programu představila současný chov koní a pochopitelně v duchu svého tématu 
připomněla i jeho tradiční základy. Návštěvníkům nabídla reprezentativní přehlídku plemen koní chovaných 
v České republice. Neopomněla tradice spojené s koňmi v čele s Jízdou králů a pochopitelně ani tradiční 
sportovní události, jimiž jsou Velká pardubická a Zlatá podkova. A v bloku „Tradice a víra“ připomněla 
faktor víry v těchto aktivitách. 

„Výstavu hodnotím velice kladně. Jsem rád, že jsme se dokázali vypořádat i s tak významnými a 
organizačně náročnými body programu, jako bylo svěcení zvonu pro Velkou pardubickou a žehnání koním. 
Vše dopadlo ke spokojenosti účastníků výstavy i návštěvníků. Každý si tak sám mohl udělat obrázek o 
současném stavu na Dostihovém závodišti,“ pronesl Jiří Kunát, místopředseda představenstva a ředitel 
Dostihového spolku a.s. Pardubice a zároveň ředitel výstavy Koně v akci. 

„Výstava si drží svůj vysoký standard. Je vidět, že ji dělá skupina lidí, která spolu pracuje už několik let. 
Měli jsme v Pardubicích řadu zahraničních hostů a všichni byli nadšeni. Je to prostě velká výstava. Mohu 
mluvit pouze spokojenosti, především se scénářem výstavy,“ prohlásil Blahoslav Políček, tajemník 
Asociace svazů chovatelů koní České republiky. 

Letošní ročník mezinárodní výstavy Koně v akci, na níž bylo zastoupeno sedm zemí, opět nabídl rozmanitý 
program na několika předvadištích v areálu Dostihového závodiště. Chovatelské přehlídky a šampionáty 
v paddocku, jezdecké soutěže na pískovém a travnatém kolbišti, zápolení chladnokrevníků v orbě, těžkém 
tahu a ovladatelnosti s kládou. To vše byly tradiční body, které nechyběly ani letos. Součástí výstavy byl 
rovněž 4. ročník soutěže potravinářských výrobků Mls Pardubického kraje a 6. Krajská výstava ovcí a koz. 

Nejvíce sledovaný program v cílové rovině nabídl tři hlavní vrcholy. Tím prvním byla letošní novinka. 
V sobotu 4. září byly na pardubickém závodišti slavnostně vyhlášeny výsledky premiérového ročníku 
ankety o Nejkrásnějšího koně České republiky 2010 o Cenu AFI Palace Pardubice. Z dvanácti 
nominovaných v sms hlasování, které probíhalo po celý srpen, získal nejvíce hlasů osmiletý hřebec 2881 
Agar, reprezentant plemene českomoravský belgický kůň.  

Nejvýznamnějším bodem sobotního programu bylo svěcení zvonu pro Velkou pardubickou, který se poprvé 
rozezní při letošním jubilejním 120. ročníku a bude slavný překážkový dostih pochopitelně provázet i 
v dalších letech. Vysvětil ho biskup Královéhradecké diecéze Josef Kajnek. Výrobek renomované 
zvonařské dílny Tomášková – Dytrychová z Brodku u Přerova, který váží 38 kilogramů, bude umístěn ve 
zvoničce v cílové rovině pardubického závodiště. Po letech se tak vrátí tradice doprovázející doběh 
říjnového dostihového svátku. 



 

 

Při svěcení zvonu pochopitelně nemohlo být opomenuto letošní jubileum Velké pardubické, která má před 
sebou 120. ročník. Slavnostnímu aktu bylo přítomno osm českých vítězů tohoto dostihu - Ludvík Raimond, 
Josef Vavroušek, František Vítek, Karel Benš, František Zobal, Jiří Chaloupka, Vlastimil Knápek a Petr 
Vozáb. Všichni byli i přímými aktéry ceremoniálu, když po biskupu Kajnekovi symbolicky poklepali na 
vysvěcený zvon. 

„Tito lidé tvořili a tvoří historii Velké pardubické a zaslouží si naši úctu. Je nám líto, že z pracovních či jiných 
důvodů nemohli přijet i další vítězové tohoto dostihu. Ale jsme moc rádi, že legendy Velké pardubické byly 
zastoupeny při tomto slavnostním okamžiku. Patří jim za to naše poděkování,“ řekl Jiří Kunát. 

Tradici Velké pardubické však nepřipomněli pouze vítězní jezdci. Divákům se před hlavní tribunou 
představili i tři vítězní koně – trojnásobný šampion Peruán, Vronsky a Decent Fellow. 

Nejvzácnější návštěva se na Dostihovém závodišti v Pardubicích objevila v neděli 5. října. Hostem 12. 
mezinárodní výstavy Koně v akci byl arcibiskup pražský a primas český Dominik Duka. V průběhu 
odpoledního bloku „Tradice a víra“ požehnal všem zúčastněným koním a jejich chovatelům, kteří prošli 
slavnostním průvodem před hlavní tribunou. 

„Duchovní bloky letošní výstavy určitě museli diváky zaujmout. I nevěřící musely přinutit k zamyšlení o tom, 
co se kolem nás děje. Pro mě osobně to byl velice silný zážitek. A věřím, že i pro mnoho dalších,“ řekl Jiří 
Kunát. 

Také letošní ročník mezinárodní výstavy Koně v akci se těšil hojnému diváckému zájmu. Celková čísla 
budou známa až později, podle předběžných odhadů se však návštěvnost pohybovala na úrovni loňského 
roku a počtu sedmnácti tisíc návštěvníků. 

„Přesná čísla je zatím těžké říkat. Ale jsme s návštěvností spokojeni. Vždyť v sousedním Hradci Králové se 
ve stejném termínu konal letecký CIAF a uskutečnila se i řada dalších velkých akcí v okolí. Proto jsem 
potěšen, že výstava má své pravidelné návštěvníky,“ řekl Jiří Kunát. „Věřím, že byli stejně jako samotní 
účastníci výstavy spokojeni a že se na závodiště budou nadále vracet.“ 

 


